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Betreft: visie uitvaartbranche op humaan composteren 

 

 

Geachte heer Meihuizen, 

 

Zoals u als geen ander weet, loopt het herzieningsproces van de Wet op de Lijkbezorging al enige 

jaren. Onderdeel van deze herziening is de beoordeling van de toelaatbaarheid van nieuwe vormen 

van lijkbezorging. Zowel het proces van alkalische hydrolyse als humaan composteren zijn hierbij door 

de Gezondheidsraad in 2020 getoetst.  

Om de vervolgstappen voor alkalische hydrolyse te bepalen, wordt momenteel een onderzoek 

uitgevoerd naar het effluent. Voor humaan composteren stelde u BGNU de vraag of deze techniek 

kan rekenen op draagvlak in de markt. Deze vraag beantwoorden wij graag gezamenlijk vanuit 

Uitvaartorganisaties Nederland, het samenwerkingsverband van 10 branche- en beroepsverenigingen 

in de uitvaartketen. 

Alle branche- en beroepsverenigingen die deelnemen aan Uitvaartorganisaties Nederland, zijn 

voorstander van meer keuzemogelijkheden van lijkbezorging in Nederland. Het proces van veraarden 

zoals wij humaan composteren zijn gaan noemen, zien wij -mits het voldoet aan de eisen van 

veiligheid, waardigheid en duurzaamheid- als een nieuwe vorm van lijkbezorging waar vraag naar zal 

zijn.  

Om een goed en actueel oordeel over de toelaatbaarheid van veraarden te kunnen vellen én om na 

een mogelijke goedkeuring veraarden ook praktisch mogelijk te maken, stellen wij de volgende 

vervolgstappen voor: 
 

1. Onderzoek 

Sinds het rapport van de Gezondheidsraad in mei 2020 zijn in Duitsland via het project van Meine 

Erde1 en de Universiteit van Leipzig meer data en monsters voor onderzoek over veraarden ter 

beschikking gekomen. Daarnaast komen binnenkort ook de resultaten uit van een Life Cycle 

Analysis uitgevoerd in opdracht van Dela.  

Deze nieuwe gegevens maken het nu waarschijnlijk wel mogelijk om een oordeel te vellen over de 

veiligheid, waardigheid en duurzaamheid van veraarden. Wij verzoeken de Nederlandse overheid 

dan ook op korte termijn onderzoek te doen naar de toelaatbaarheid van veraarden.  

 
 

  

 
1 Meer informatie: www.meine-erde.de  

http://www.meine-erde.de/


 

2. Praktische wet- en regelgeving 

Mocht de wijze van veraarden die wij nu kennen de toets van veiligheid, waardigheid en 

duurzaamheid doorstaan, dan zullen er ook plekken moeten komen waar het veraardingsproces 

40 dagen kan plaatsvinden. Om aan de vraag te kunnen voldoen, is het van belang dat tijdig wordt 

nagedacht over de bijbehorende wet- en regelgeving. Aan welke eisen willen we dat deze plekken 

voldoen? Binnen welke bestemmingsplanfuncties kan dit goed plaatsvinden? Zijn vergunningen 

hiervoor nodig? Kortom praktische punten die landelijk en duidelijk geregeld moeten worden. 

Uitvaartorganisaties Nederland wil graag samen met de overheid deze regulering tijdig tot stand 

brengen. 
 

3. Introductie 

De introductie van een nieuwe vorm zal maatschappelijk impact hebben en vragen oproepen. Los 

van de regels, de nieuwe rituelen en de ethische afwegingen, vraagt een nieuwe vorm van 

lijkbezorging ook om betrouwbare communicatie. Wij als marktpartijen spelen daarbij een 

belangrijke rol, maar ook de overheid is hierbij een belangrijke speler. Binnen Uitvaartorganisaties 

Nederland hebben wij een werkgroep opgericht die zich buigt over de introductiewijze van nieuwe 

vormen van lijkbezorging. Hierbij nodigen wij een vertegenwoordiger van het Ministerie van 

Binnenlandse Zaken en Koninkrijkrelaties uit om zitting te nemen in deze werkgroep. Zo zorgen we 

voor een optimale samenwerking en afstemming tussen alle relevante partijen met als doel die 

betrouwbare communicatie. 

 

De ontwikkelingen bij veraarden maken duidelijk dat deze snel kunnen gaan. Bij onze eerder 

aangedragen verbeterpunten voor de Wet op de Lijkbezorging hebben wij gepleit voor regelgeving 

die het mogelijk maakt om nieuwe vormen van lijkbezorging die voldoen aan het Toetsingskader van 

Gezondheidsraad, snel toe te staan. Graag gaan wij aan de hand van deze casus met het ministerie 

nader in gesprek over de concrete toelatingsprocedure van nieuwe technieken in de nieuwe wet. Ook 

bovengenoemde vervolgstappen en onze bijdrage daaraan zouden wij dan graag bespreken. Voor het 

plannen van deze afspraak zijn wij per mail te bereiken via info@uitvaartorganisatiesnederland.nl. 
 

 

Met vriendelijke groet, 

namens Uitvaartorganisaties Nederland 

 

Sjaak den Hollander, voorzitter FKB (uitvaartverenigingen) 

Joris Huizinga, voorzitter BOPMZ (postmortale zorg) 

Gert-Jan Kleinrensink, voorzitter NIT (thanatopraxie) 

Walter Kooy, voorzitter BRANA (natuurbegraven) 

David Meiboom, voorzitter BGNU (uitvaartondernemingen) 

Corné Mulders, voorzitter LVC (crematoria) 

Ger Thonen, voorzitter LBvR (ritueelbegeleiders) 

Kitty Vreeswijk, voorzitter Netwerk Uitvaartvernieuwers (onafh. uitvaartbegeleiders en toeleveranciers) 

Lute van der Bijl, interim voorzitter Nardus (uitvaartverenigingen) 

Peter van Wijk, voorzitter VTU (toeleveranciers) 
 

 

c.c. Stichting Veraarden www.veraarden.nl  

mailto:info@uitvaartorganisatiesnederland.nl
http://www.veraarden.nl/

